
                  

                                 

 

 
          D. 24/4 2024 

 
Til Børne- og Ungdomsudvalget 
Norddjurs Kommune 
 
 
Høringssvar vedrørende forslag til ny ressourcefordelingsmodel for skoleområdet  
 
Bestyrelsen har læst og drøftet det udsendte materiale.  
 
Grundlæggende finder vi modellen god. Den består af få gennemskuelige elementer i 
tildelingen således, at det bliver mere forudsigeligt for skolerne at se fremtidigt budget uden 
frygten for større ændringer. F.eks. ved at få elever kan udløse enten stor økonomisk 
tilbagegang eller det omvendte. 
 
Alle skoler får en grundtildeling pr matrikel og herefter er budgettet baseret på elevtildeling. 
Dette giver frihed for de enkelte skoler, til selv at vurderer antallet af personaler på de 
enkelte områder eller andre prioriteringer. Med denne frihed følger også et ansvar, for 
ledelse og bestyrelse, som de skal være klar til at påtage sig, uanset om man er en stor eller 
lille skole. 
 
Bestyrelsen finder også tildelingen efter Index 100 modellen i orden. 
 
Der har været foretaget et større analyse arbejde i forhold til forslaget for den nye 
ressourcetildelingsmodel, med baggrund i anbefalingerne fra § 17 stk. 4 udvalget. Vi kan dog 
undre os over, at den centrale del af budgettet for skoleområdet ikke er indgået i dette 
arbejde. Skolernes budgetter er stramme, har vi så fortsat råd til at have samme niveau af 
centrale tiltag, som f.eks. familieskole, læsekurser mv. Har de centrale tiltag den nødvendige 
effekt eller er der råd til dem i et presset skolevæsen, dette er desværre indgået i analysen. 
 
Søren Kanne-skolen er under økonomisk administration. Særligt på grund af store udgifter 
til det specialiserede område og fordi den nuværende struktur er medvirkende til et 
underskud på almenområdet i forhold antallet af klasser, som skal oprettes. Dette har 
meget store konsekvenser for skolens daglige drift, og særligt for eleverne på 
almenområdet. Den nye tildelingsmodel, hjælper desværre ikke skolen på dette område, så 
vi ser fortsat frem til store økonomiske udfordringer i fremtiden. 
 
   
På bestyrelsens vegne 
 
 
 
Bjørn Johansen   
Formand, Bestyrelsen  


